
Protokół nr 7/2025 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki  

odbytego w dniu 17 marca 2025 roku 

 

 

 Jacek Perłak - przewodniczący Komisji otworzył posiedzenie i po powitaniu 

radnych oraz gości stwierdził, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczy 7 radnych, co wobec składu Komisji wynoszącego 7 osób stanowi kworum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Tomasz Litwin - Starosta Lęborski 

2. Ewa Burak  - naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych. 

3. Agata Bergmann - naczelnik Wydziału Budownictwa. 

 

Porządek obrad: 
 

1. Zaopiniowanie propozycji nagród i wyróżnień Starosty Lęborskiego za wysokie 

wyniki sportowe. 

2. Wyniki ankiet i propozycje planu rekrutacji do klas I szkół 

ponadpodstawowych na rok szkolny 2025/2026. 

3. Wykorzystanie środków na dofinansowanie doskonalenia zawodowego 

nauczycieli w 2024 roku. 

4. Sprawozdanie z realizacji zadań Powiatowej Biblioteki przez Miejską Bibliotekę 

Publiczną w Lęborku za 2024 rok. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu Lęborskiego w sprawie: 

a) określenia rodzaju świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej 

dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz warunków i sposobu 

ich przyznawania,  

b) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół oraz placówek, dla 

których Powiat Lęborski jest organem rejestrującym oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, 

c) przyjęcia „Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Lęborskiego na lata 2024-

2027”, 

d) ustalenia wysokości diet przysługujących radnym. 
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6. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 

7. Sprawy różne. 

 

Radna Alicja Zajączkowska nawiązując do pisma Spółki „Boguś-Bus” z dnia 

14.02.2025 r., które wpłynęło do wszystkich radnych i wszystkich Komisji 

dotyczącego  podstawiania przez Przewozy Autobusowe Gryf autobusów niezgodnych 

z umową zaproponowała, aby Starosta przedstawił swoje stanowisko w tej sprawie. 

Dodała, iż radni nie maja żadnej wiedzy na ten temat i nie wiedzą jak się do tego 

odnieść.  

 

Radna Teresa Ossowska-Szara przychyliła się do  poprzedniej wypowiedzi.  

 

Tomasz Litwin – Starosta Lęborski poinformował, iż treść tego pisma wskazuje na 

to, że pismo powinno być skierowane do Zarządu Powiatu, a nie do wszystkich 

Komisji.  

 

Radna Alicja Zajączkowska stwierdziła, iż nie zgadza się z wypowiedzą Starosty, 

gdyż każdy obywatel, nie tylko ten, który bierze udział w przetargu, ma prawo napisać 

do radnych pismo. Korzystając z obecności Starosty na dzisiejszym posiedzeniu 

chciałaby się czegoś na ten temat dowiedzieć. Dodała, iż trwają w tym temacie 

dyskusje na różnych forach, m.in. na forum przedsiębiorców, dlatego prosi  

o informację, jaki jest stosunek Zarządu Powiatu do kwestii podnoszonych w tym 

piśmie.  

  

Tomasz Litwin – Starosta Lęborski poinformował, iż na ten moment Zarząd 

Powiatu nie zajmował się tym pismem. Jeśli będzie oficjalne stanowisko Zarządu to 

radni taką informację otrzymają.  

 

Radna Teresa Ossowska-Szara zaproponowała, aby w takich sytuacjach, gdy 

radnym nie udziela się żadnej informacji nagrywać posiedzenia Komisji.  

 

Radna Alicja Zajączkowska stwierdziła, iż Starosta robi wszystko aby radni nie 

mieli informacji na różne tematy, które są ważne m.in. w środowisku przedsiębiorców.   
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Ad.1 

Ewa Burak – naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych omówiła 

propozycje przyznania nagród i wyróżnień Starosty Lęborskiego za wysokie wyniki 

sportowe we współzawodnictwie sportowym krajowym i międzynarodowym.  

Między innymi poinformowała, iż do Starosty wpłynęło 36 wniosków od 

różnych podmiotów o przyznanie takiej nagrody, z czego uwzględniono 33 wnioski, 

natomiast 3 nie spełniały wymogów formalnych.  

 

Radna Alicja Zajączkowska zapytała czy te nagrody są wyższe, czy na takim 

samym poziomie jak dotychczas.  

 

Ewa Burak – naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

poinformowała, iż nagrody są wyższe, gdyż pula środków w tym roku została 

zwiększona z kwoty 14 tys. zł do 30 tys. zł.  

 

Komisja w obecności 7 radnych – jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie 

przedstawione propozycje przyznania nagród i wyróżnień Starosty -  zgodnie z pismem 

nr E.0008.3.2025.KK z dnia 19.02.2025 r.  

 

Ad.2 

Ewa Burak – naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych omówiła 

wyniki ankiet klas VIII szkół podstawowych. Między innymi poinformowała, iż 

badaniem zostało objętych 1572 uczniów, w tym z terenu powiatu lęborskiego 654 

osoby, a z gmin ościennych 918 osób. Zainteresowanych kształceniem w naszych 

szkołach jest 850 uczniów, w tym z Powiatu Lęborskiego 545 uczniów, a spoza 

powiatu 305 osób.   

Wyniki ankiet stanowią załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

Dalej przekazała, iż w oparciu o tę bazę danych odbyło się spotkanie dotyczące 

ilości uruchamianych oddziałów. Ze strony Starostwa zaproponowano uruchomienie 

łącznie 26 oddziałów oraz 2 wakaty, po jednym oddziale w Zespole Szkół Gospodarki 

Żywnościowej i Agrobiznesu oraz w Powiatowym Centrum Edukacyjnym.  

W Zespole Szkół Ogólnokształcących nr 2 zrezygnowano z profilu artystycznego 

(zainteresowanych było łącznie 11 osób). Również ze względu na zbyt małe 

zainteresowanie nie zostanie uruchomiony oddział w zawodzie technik-handlowiec  

w Zespole Szkół Gospodarki Żywnościowej i Agrobiznesu oraz w Zespole Szkół 

Mechaniczno-Informatycznych w branżowej szkole mechatronik oraz automatyk.  
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Dodatkowo w Zespole Szkół Ogólnokształcących zostanie uruchomiony oddział 

o profilu językowo-biznesowym.  

Szczegółowy plan rekrutacji do szkół ponadpodstawowych stanowi załącznik 

nr 3 do niniejszego posiedzenia.  

 

Ad. 3 

Ewa Burak – naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych przedstawiła 

informację dotyczącą wykorzystania środków na dofinansowanie doskonalenia 

zawodowego nauczycieli w 2024 roku. 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.4 

Ewa Burak – naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych przedstawiła 

sprawozdanie z realizacji zadań Powiatowej Biblioteki przez Miejską Bibliotekę 

Publiczną w Lęborku za 2024 rok. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.5 

a) 

Ewa Burak – naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju świadczeń przyznawanych w ramach 

pomocy zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz warunków 

i sposobu ich przyznawania.  Dodała, iż w 2025 roku środki finansowe na pomoc 

zdrowotną dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej zaplanowane są  

w rezerwie oświatowej w budżecie Powiatu Lęborskiego w wysokości 26 878 zł. 

 

Radna Alicja Zajączkowska zapytała czy tych środków wystarcza na wszystkie 

zgłaszane potrzeby.  

 

Ewa Burak poinformowała, iż jak do tej pory nie było sygnałów aby środków 

brakowało.  

 

Komisja w obecności 7 osób – jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie powyższy 

projekt uchwały.  
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b) 

Ewa Burak – naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół 

oraz placówek, dla których Powiat Lęborski jest organem rejestrującym oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

 

Poinformowała, iż projekt niniejszej uchwały został przygotowany w związku  

z koniecznością dostosowania oraz doprecyzowania zapisów aktualnie obowiązującej 

uchwały nr VIII/44/2019 Rady Powiatu Lęborskiego z dnia 29 maja 2019 r. do 

zapisów wynikających z nowej ustawy o dochodach jednostek samorządu 

terytorialnego i rozporządzenia ministra właściwego do spraw oświaty i wychowania 

określającego sposób podziału łącznej kwoty potrzeb oświatowych między jednostki 

samorządu terytorialnego na dany rok. Kluczowa zmiana nastąpiła w sposobie 

finansowania zadań oświatowych uczniów z niepełnosprawnościami sprzężonymi lub 

z autyzmem, w tym z zespołem Aspergera uczęszczających do oddziałów innych niż 

oddziały integracyjne i specjalne. Do 31.12.2024r. środki na uczniów z ww. 

wskazanymi rodzajami niepełnosprawnościami były przekazywane z uwzględnieniem 

jednakowej wagi o wartości 9,5. 

Z dniem 1.01.2025 r. wysokość środków finansowych przekazywanych na ww. 

uczniów z niepełnosprawnościami sprzężonymi, autyzmem bądź zespołem Aspergera 

będzie uzależniona od tygodniowej liczby godzin wsparcia realizowanej z tym 

uczniem. 

 

Komisja w obecności 7 osób – jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie powyższy 

projekt uchwały.  

 

c) 

Agata Bergmann – naczelnik Wydziału Budownictwa przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Lęborskiego 

na lata 2024-2027”. Poinformowała, iż głównym celem Programu jest dążenie do 

znaczącej poprawy stanu zasobów dziedzictwa kulturowego położonego na obszarze 

powiatu, w szczególności w zakresie stanu zachowania i utrzymania obiektów 

zabytkowych oraz zachowania krajobrazu kulturowego. 

 

Komisja w obecności 7 osób – jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie powyższy 

projekt uchwały. 
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d) 

Jacek Perłak – przewodniczący Komisji przedstawił projekt uchwały Rady 

Powiatu Lęborskiego w sprawie ustalenia wysokości diet przysługujących radnym. 

 

Komisja w obecności 7 radnych – jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie 

powyższy projekt uchwały. 

Ad.6 

Komisja w obecności 7 radnych – 5 głosami „za” przy 2 głosach 

„wstrzymujących” przyjęła protokół nr 6/2025 z posiedzenia odbytego 27 stycznia 

2025 roku. 

 

Wobec zrealizowania porządku dzisiejszych obrad Jacek Perłak – 

przewodniczący Komisji zamknął posiedzenie. 

 

Protokołowała: 

Beata Młynarczyk 


